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PROTOKÓŁ 
 

ze spotkania Prezydenta Miasta Rzeszowa z mieszkańcami osiedla Zwięczyca,  
które odbyło się w dniu 15 lipca 2013 r. 

 
 
Uczestnicy spotkania: 
  

• Prezydent Miasta Rzeszowa - Tadeusz Ferenc  

• Przewodniczący Rady Osiedla Zwięczyca – Janusz Micał 

• Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa - Marek Ustrobiński 

• Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – Roman Holzer 

• Dyrektorzy wydziałów i jednostek równorzędnych Urzędu Miasta Rzeszowa  

• Radni Rady Miasta Rzeszowa 

 
Porządek spotkania: 

• Prezentacja Zastępcy Prezydenta Miasta Rzeszowa – Marka Ustrobińskiego dotycząca 
najważniejszych inwestycji w mieście; 

• Dyskusja, pytania dotyczące problemów osiedla. 
 

Ad.1 

Projekty planowane do realizacji współfinansowane przez Unię Europejską ze środków 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Programu Operacyjnego Pomoc 

Techniczna 2007 - 2013 

 „Opracowanie dokumentów strategicznych dla Rzeszowskiego Obszaru 

Funkcjonalnego”; 

(wartość projektu: 1 573 562 zł/ kwota dofinansowania: 1 416 205 zł) 

Projekty współfinansowane przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego w ramach Programu Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej                

2007 – 2013  

 „Budowa systemu integrującego transport publiczny miasta Rzeszowa i okolic”; 

(wartość projektu: 415 069 189 zł / kwota dofinansowania: 311 117 157 zł) 



Strona 2 z 8 
 

 „Lublin i Rzeszów – współpraca i wykorzystanie szans rozwojowych”; 

(wartość projektu: 977 000 zł / kwota dofinansowania:  877 500 zł) 

 „Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej”; 

(wartość projektu: 1 473 199 zł / kwota dofinansowania: 1 399 539 zł) 

Projekty współfinansowane ze środków Unii Europejskiej z Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Podkarpackiego 2007 - 2013 

 „Poprawa infrastruktury sportowej poprzez przebudowę stadionu miejskiego                      

w Rzeszowie”; 

(wartość projektu: 41 500 000 zł / kwota dofinansowania: 28 317 871 zł) 

 „Poprawa infrastruktury placówek pomocy społecznej w Rzeszowie”; 

(wartość projektu: 4 890 459 zł / kwota dofinansowania: 2 599 480 zł) 

 „Regionalne Centrum Kształcenia Zawodowego w Zakresie Nowoczesnych 

Technologii”; 

(wartość projektu: 13 524 406 zł / kwota dofinansowania: 11 286 589 zł) 

 „Podkarpacki System e-Administracji Publicznej PSeAP”; 

(wartość projektu: 5 276 868 zł / kwota dofinansowania: 4 429 339 zł) 

 „Budowa regionalnej sieci szerokopasmowej aglomeracji rzeszowskiej ResMAN – 

Etap II”; 

(wartość projektu: 18 038 913 zł / kwota dofinansowania: 15 333 076 zł) 

 „Budowa budynku dydaktycznego Zespołu Szkół Gospodarczych w Rzeszowie”; 

(wartość projektu: 10 847 091 zł / kwota dofinansowania: 4 785 427 zł) 

 „Budowa drogi łączącej drogę krajową S-19 (węzeł Kielanówka) z drogą krajową nr 9 

w ciągu ul. Podkarpackiej w Rzeszowie – Etap I”; 

(wartość projektu: 31 501 877zł / kwota dofinansowania:  9 257 315 zł) 

 „Budowa drogi łączącej drogę krajową S-19 (węzeł Kielanówka) z drogą krajową nr 9 

w ciągu ul. Podkarpackiej w Rzeszowie – Etap II”; 

(wartość projektu: 5 005 754 zł / kwota dofinansowania: 3 302 501 zł) 

 „Budowa ul. Gt na odcinku od Zo do ul. Lubelskiej wraz z uzbrojeniem”; 

(wartość projektu: 3 634 484 zł / kwota dofinansowania: 2 460 950 zł) 

 „Przebudowa ul. Wieniawskiego w Rzeszowie – Etap I”; 

(wartość projektu: 3 833 147 zł / kwota dofinansowania: 2 458 651 zł) 

 „Budowa kanału ulgi dla potoku Mikośka w celu zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego terenów miasta Rzeszowa”; 

(wartość projektu: 50 678 457 zł / kwota dofinansowania: 33 659 185 zł) 

 „Rozwój usług medycznych w zakresie rehabilitacji poprzez utworzenie zakładu 

wodolecznictwa i rehabilitacji w Szpitalu Miejskim w Rzeszowie”; 

(wartość projektu: 3 297 404 zł / kwota dofinansowania: 2 219 433 zł) 
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 „Zabezpieczenie osuwiska przy ul. Konfederatów Barskich w Rzeszowie”; 

(wartość projektu: 670 665 zł / kwota dofinansowania: 568 769 zł) 

 „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w Rzeszowie – Etap II”; 

(wartość projektu: 6 503 201 zł / kwota dofinansowania: 1 999 820 zł) 

 „Promocja gospodarcza miasta Rzeszowa poprzez udział w imprezie targowo-

wystawienniczej ILA Berlin Air Show 2010”; 

(wartość projektu: 222 599 zł / kwota dofinansowania: 69 375 zł) 

 „Promocja gospodarcza miasta Rzeszowa poprzez udział w imprezie targowo-

wystawienniczej International Paris Air Show 2009”; 

(wartość projektu: 324 427 zł / kwota dofinansowania: 160 150 zł) 

 „Promocja gospodarcza miasta Rzeszowa poprzez udział w imprezie targowo-

wystawienniczej Paris Air Show 2011”; 

(wartość projektu: 174 872 zł / kwota dofinansowania: 144 459 zł) 

 „Kompleksowa informatyzacja Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej Nr 1 w Rzeszowie, jako element Podkarpackiego Systemu Informacji 

Medycznej – PSIM”;  

(wartość projektu: 5 400 000 zł / kwota dofinansowania: 4 471 000 zł) 

 „Modernizacja sieci ciepłowniczej Rzeszowa w okresie 2007 – 2012”; 

(wartość projektu: 3 862 607 zł / kwota dofinansowania:  2 478 485 zł) 

 „Poprawa bezpieczeństwa miasta Rzeszowa w zakresie zagrożeń pożarowych, 

powodziowych i katastrof poprzez zakup sprzętu ratowniczego”; 

(wartość projektu: 2 464 130 zł / kwota dofinansowania: 967 429 zł) 

 „Promocja miasta Rzeszowa – kampania reklamowa miasta i regionu w kraju i poza 

granicami Polski”; 

(wartość projektu: 500 000 zł / kwota dofinansowania: 300 000 zł) 

Projekty współfinansowane przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego lub Funduszu Spójności w ramach Programu Operacyjnego 

Infrastruktura i Środowisko na lata 2007-2013 

 „Budowa drogi krajowej łączącej obwodnicę północną miasta Rzeszowa z drogą 

ekspresową S-19 i autostradą A-4”; 

(wartość projektu: 86 356 100 zł / kwota dofinansowania: 68 111 249 zł) 

 „Rozbudowa inteligentnego systemu transportu drogowego na terenie miasta 

Rzeszowa”; 

(wartość projektu: 16 004 669 zł / kwota dofinansowania: 11 737 107 zł) 

 „Porządkowanie gospodarki wodno – ściekowej na terenie miasta Rzeszowa”; 

(wartość projektu: 12 315 162 zł / kwota dofinansowania: 5 229 011 zł) 

 „Porządkowanie gospodarki wodno – ściekowej na terenie miasta Rzeszowa –                

etap II”; 

(wartość projektu: 737 227 zł / kwota dofinansowania: 512 003 zł) 



Strona 4 z 8 
 

 „Przebudowa sieci ciepłowniczej Rzeszowa”; 

(wartość projektu: 27 743 620 zł / kwota dofinansowania: 12 480 761 zł) 

Projekty współfinansowane przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na lata 2007 – 2013 

 „Szczęśliwe przedszkolaki – program wyrównywania szans w rzeszowskich 

przedszkolach”; 

(wartość projektu: 2 738 949 zł / kwota dofinansowania: 2 697 864 zł;) 

 „Nowoczesny Urzędnik – Kompetentny Urzędnik. Program szkoleniowy dla 

pracowników samorządowych Urzędu Miasta Rzeszowa”; 

(wartość projektu: 866 100 zł / kwota dofinansowania: 736 185 zł) 

 „Indywidualizacja procesu nauczania w klasach I-III rzeszowskich szkół 

podstawowych”; 

(wartość projektu: 1 923 051 zł / kwota dofinansowania: 1 923 051 zł) 

 „Podkarpacie stawia na zawodowców”; 

(wartość projektu: 9 539 623 zł / kwota dofinansowania:  8 252 666 zł) 

 „Alternatywne metody zarządzania placówkami oświatowymi w Gminie Miasto 

Rzeszów-szkolenia informatyczne dla kadry zarządzającej”; 

(wartość projektu: 97 802 zł / kwota dofinansowania: 83 131 zł) 

 „Modernistyczne metody nauczania wykorzystywane w dydaktyce – rozwój 

kompetencji informatycznych nauczycieli placówek oświatowych w Gminie Miasto 

Rzeszów” 

(wartość projektu: 97 970 zł / kwota dofinansowania: 83 275 zł) 

 „Tworzenie interaktywnej przestrzeni multimedialnej w placówkach oświatowych              

w Gminie Miasto Rzeszów”; 

(wartość projektu: 97 412 zł / kwota dofinansowania: 82 800 zł) 

 „Wzrost jakości obsługi administracyjnej placówek oświatowych w Gminie Miasto 

Rzeszów – szkolenia informatyczne dla kadry administracyjnej”; 

(wartość projektu: 96 929 zł / kwota dofinansowania: 82 390 zł) 

Wykorzystanie środków unijnych. Wartość całkowita projektów realizowanych przy 

wsparciu finansowym Unii Europejskiej to 1,1 mld złotych. Wysokość dofinansowania to 

795,6 mln złotych.  

  

W latach 2004 – 2006 miasto pozyskało blisko 200 mln zł, w latach 2007 – 2013 kwotę                 

595 mln zł  (stan na dzień 16 lipca 2013 r.)  

Środki unijne miasto wykorzystuje na:   

 Infrastrukturę drogową i komunikacyjną -  516 mln zł; 

 Infrastrukturę ochrony środowiska i zapobiegania zagrożeniom – 129 mln zł; 
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 Edukację – 68 mln zł; 

 Infrastrukturę sportową – 28 mln zł 

 Nowoczesne technologie i informatyzację – 31 mln zł; 

 Promocję, kulturę i turystykę – 13 mln zł; 

 Infrastrukturę ochrony zdrowia, pomoc społeczna – 7 mln zł 

Liczba przedsięwzięć dofinansowanych ze źródeł Unii Europejskiej to 248 projektów na 

wartość 1,1 mld złotych, których dofinansowanie wyniosło 795,6 mln zł tj. 67%.  

 
Ad. 2 
Pytanie: Panie Prezydencie, w związku z wejściem nowego rozkładu jazdy mamy gorsze 
połączenia z centrum miasta, ubyło wiele połączeń. Czy można coś w tej sprawie zmienić? 
Czy nowe autobusy będą jeździły także do Zwięczycy? 
Odpowiedź: Zakupiliśmy 80 nowoczesnych autobusów, które będą także służyć  
mieszkańcom Zwięczycy. Ponadto przyjrzymy się nowemu rozkładowi. Wyciągniemy wnioski. 
Poprawimy sytuację, zwiększymy liczbę połączeń.  
 
Pytanie: Czy mamy segregować odpady jeśli nie mamy jeszcze worków i koszy?  
Odpowiedź: MPGK dotrze do wszystkich mieszkańców, którzy wypełnili deklaracje z nowymi 
koszami i workami. Do końca tygodnia mieszkańcy otrzymają kosze i worki. Dziś po spotkaniu 
chętnym rozdamy worki. 
 
Pytanie: Na ul. Leśną trudno dojechać po odbiór odpadów dużymi samochodami, jak można 
rozwiązać ten problem? 
Odpowiedź: Opracujemy harmonogram tak aby w trudno dostępne miejsca wysyłać 
mniejsze samochody. Takimi pojazdami MPGK dysponuje. 
 
Pytanie: W jaki sposób mogę się dowiedzieć jak segregować odpady i kiedy będą odbierane 
ode mnie? 
Odpowiedź: MPGK dostarcza informację nt. segregacji i odbioru odpadów. Ponadto na 
stronie internetowej Urzędu Miasta Rzeszowa jest informacja na ten temat. 
 
Pytanie: W latach ubiegłych prowadzona była zbiórka elektrośmieci. Czy miasto w tym roku 
także planuje prowadzić tego typu akcję? 
Odpowiedź: Wzorem lat ubiegłych także i w tym roku akcja będzie prowadzona. Na stronie 
internetowej Urzędu Miasta Rzeszowa dostępny jest harmonogram zbiórki. W tym roku 
wprowadziliśmy dodatkowej udogodnienie dla mieszkańców. Dzwoniąc pod specjalny              
nr telefonu, firma zajmująca się zbiórką odbierze od nas z domu duży zużyty sprzęt rtv-agd.  
 
Pytanie: Co z usuwiskiem przy ul. Leśnej? Kiedy miasto naprawi tę drogę? 
Odpowiedź: Dokumentacja techniczna razem ze wszystkim pozwoleniami jest już prawie 
gotowa. W tym roku będziemy chcieli rozpocząć naprawę drogi. 
 
Pytanie: Co z remontem ul. Zawiszy? Po wybudowaniu połączenia ul. Przemysłowej                      
ul. Podkarpacką na tę ulicę przeniósł się ruch samochodowy 
Odpowiedź: Będziemy chcieli w przyszłorocznym budżecie ująć rozbudowę ulicy. 
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Pytanie: Ulica Jarowa jest w złym stanie. Doraźne łatanie nic nie daje. Kiedy ta ulica doczeka 
się remontu? 
Odpowiedź: Przyjmujemy wniosek o wprowadzenie tej inwestycji do budżetu 2014. 
 
Pytanie: Chcielibyśmy aby miasto wybudowało plac zabaw na naszym osiedlu. Np. przy                 
ul. Zwięczyckiej. Ponadto budowa chodnika przy tej ulicy poprawiłaby bezpieczeństwo nas                  
i naszych rodzin. 
Odpowiedź: Chodnik będzie budowany. Przyjmujemy pomysł budowy placu zabaw. 
Rozeznamy temat. Duzy plac zabaw powstał niedawno w parku przy Katedrze. Serdecznie 
zapraszamy mieszkańców do odwiedzenia parku. 
 
Pytanie:  Po przyłączeniu Zwięczycy do Rzeszowa zdemontowano ogrodzenie na naszym 
cmentarzu. Budowany był tez parking ale na placu budowy nic się nie dzieje. Czy do                             
1 listopada będziemy mieć nowy parking? 
Odpowiedź: Rozeznamy sprawę ogrodzenia Należy je przywrócić. Budowa parkingu została 
wstrzymana ze względu na upadłość firmy, która na nasze zlecenie budowała parking. Tu 
mieliśmy problemy. Do 1 listopada mieszkańcy będą mogli korzystać z nowego parkingu.  
 
Pytanie: Od blisko 2-3 miesięcy droga blisko cmentarza jest nieprzejezdna co blokuje nam 
wjazd na pola. 
Odpowiedź: Rozeznamy temat. 
 
Pytanie: Kaplica cmentarna wymaga remontu, jest bardzo mała. Podczas nabożeństw 
pogrzebowych ciężko pomieścić się nawet najbliższej rodzinie zmarłego. Czy miasto myśli                
o remoncie kaplicy? 
Odpowiedź: Niedawno zakończyliśmy gruntowną modernizacje kaplicy na Cmentarzu 
Komunalnym na Wilkowyi. W planach inwestycyjnych na 2014 ujęta jest kaplica na Państwa 
osiedlu. 
 
Pytanie: Na ulicy Karkonoskiej brakuje  zaledwie 300 m chodnika. Czy miasto je wybuduje?  
Odpowiedź: Przyjmujemy temat. Rozeznamy kwestie własności gruntu gdzie miałby powstać 
chodnik. Jeśli jest to grunt gminny, chodnik powstanie. Jeśli należy do osób prywatnych, 
będziemy prowadzić rozmowy. Często zdarza się niestety tak, ze wiele działek należy do osób 
prywatnych. To nam blokuje wiele inwestycji. 
 
Pytanie: Na ulicy Karkonowskiej zniszczony jest niewielki odcinek nawierzchni. 
Odpowiedź: Do końca lipca położymy nową nawierzchnię. 
 
Pytanie: Przy ul. Wetlińskiej po zmroku panują ciemności. Na dodatek jest wąsko                                         
i niebezpiecznie. Potrzeba postawić 5 lamp. 
Odpowiedź: Rozeznamy temat. Zgoda mieszkańców na posadowienie słupów jest bardzo 
ważna. Jeśli będzie zgoda mieszkańców, do końca roku oświetlenie powstanie. 
 
Pytanie: Chciałbym wyrzucić stare meble. Po wejściu w życie nowej ustawy jak mam to 
robić? 
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Odpowiedź: Odpady wielkogabarytowe w tym meble można bezpłatnie dostarczyć do 
jednego z dwóch punktów selektywnego zbierania odpadów komunalnych przy                           
ul. Ciepłowniczej lub ul. Sikorskiego w Rzeszowie. Odpady przyjmowane będą we wtorki, 
czwartki w godz. 10-18, a także w soboty w godz. 10-15. Dotyczy to także odpadów zielonych 
jak np. skoszona trawa. 
 
Pytanie: Jak dużo firm stanęło do przetargu na odbiór odpadów od mieszkańców? 
Odpowiedź: Do przetargu stanęły dwie firmy – z Rzeszowa i Krosna. Przetarg wygrała firma                          
z Rzeszowa. 
 
Pytanie: Przy ul. Podkarpackiej osuwa się ziemia.  
Odpowiedź: Znamy temat. Osuwisko zostanie zlikwidowane. 
 
Pytanie: Wiele przepustów przy ul. Podkarpackiej jest w złym stanie. Kiedy miasto je 
naprawi? 
Odpowiedź: Wykonamy przegląd przepustów. Ulica Podkarpacka, od tzw. „dołka”, aż do 
granicy z Boguchwałą będzie rozbudowywana, powstaną dwa dodatkowe pasy ruchu. 
Kierowcy będą mieli po dwa pasy w każdym kierunku. Podczas realizacji tej inwestycji  
gruntownie przebudujemy także przepusty. 
 
Pytanie: Zwięczyca jest już w Rzeszowie od kilku lat, a pomimo to niewyjaśniona jest jeszcze 
sprawa mienia komunalnego. Sprawa dot. m.in. ulicy Karkonoskiej. Kiedy z Boguchwałą 
załatwicie te sprawę? 
Odpowiedź: W bieżącym miesiącu spotykamy się w celu podpisania aktu notarialnego. 
Będziemy prowadzić dalsze rozmowy. Są obustronne deklaracje aby ten temat załatwić do 
końca. 
 
Pytanie: Kolor nowych autobusów nie każdemu się podoba, niekiedy autobusy te mylone są 
z autobusami innych przewoźników.  
Odpowiedź: Nowoczesna kolorystyka została zaproponowana przez młodych ludzi                         
w ogłoszonym przez nas konkursie. Mieszkańcom bardzo się podoba. Inne miasta również 
biorą z nas przykład. 
 
Pytanie: Do ulicy Rejtana i na os. Baranówkę nie mamy żadnego autobusu. Może nowa linia 
rozwiązałaby problem? 
Odpowiedź: Rozeznamy temat jak duże jest zapotrzebowanie wśród mieszkańców na kursy 
do wspomnianych miejsc. Jeśli będzie małe zapotrzebowanie, nowe kursy nie powstaną.  
 
Pytanie: Co z finansami miasta w związku z nowa perspektywą unijną 2014 -2020? Czy 
miasto jest w dobrej kondycji finansowej? 
Odpowiedź: Zewnętrzne firmy ratingowe wysoko oceniają nasze finanse. Realizując wszelkie 
inwestycje w pierwszej kolejności sięgamy po środki zewnętrzne, w tym z Unii Europejskiej. 
Rzeszów jest w czołówce miast doskonale wykorzystujących dofinansowanie unijne. 
Niedawno wraz z ościennymi gminami zawiązaliśmy Rzeszowski Obszar Funkcjonalny, 
którego głównym celem będzie możliwość ubiegania się o dodatkowe pieniądze na 
inwestycje. 
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Pytanie: W rejonie ul. Świętokrzyskiej wiele osób chce się budować. Na jaką pomoc ze strony 
miasta możemy liczy? 
Odpowiedź: Miasto musi się rozwijać, będziemy uzbrajać kolejne tereny. Do obowiązków 
mieszkańców należy wykonanie wszelkich przyłączy do budynków. 
 
Pytanie: Co z odwodnieniem ul. Nalepy. Kiedy możemy się doczekać realizacji tej inwestycji? 
Odpowiedź: Aby rozpocząć realizację tej inwestycji musimy mieć zgodę mieszkańców. 
Niestety jej nie możemy uzyskać. 
 
 
 
 
 
 

 Protokołował: 
Maciej Kiczor 

 
 
 
 
 
 


